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Geachte heer, mevrouw, 

Bij de bespreking van de conceptgemeentebegroting 2013 in de 
raadscommissievergadering op 7 november 2012 hebben wij toegezegd u te 
informeren over de consequenties van de verruiging van groen. Sinds 2011 hebben wij 
in bepaalde gebieden het groenbeheer stopgezet of tot een rninimiim teraggebracht. 
Hiermee hebben wij een bezuinigingstaakstelling weten te realiseren van € 300.000,-
per jaar. De effecten van de vermiging lijken vooralsnog mee te vallen. In deze brief 
informeren wij u over de gevolgen van de vermiging. 

Verruigingsmaatregelen 
De maatregelen die wij hebben doorgevoerd om tot een bezuiniging op het 
groenbeheer te komen zijn: 
1. Het niet meer maaien, bladniimen en graskanten steken van een deel van het totale 

gazonareaal; 
2. Geen onkmidbeheersing van heesters op sommige locaties langs de stadsranden; 
3. Het klepelen^ in plaats van wekelijks maaien van bepaalde gazons in de wijken; 
4. Het versoberen van onderhoud aan bermen en sloten. 

Effecten van verruiging 
Om de effecten van de verruiging in kaart te brengen, hebben we gekeken naar de 
resultaten van de BORG-schouw en het aantal meldingen in 2011 en 2012. Daamaast 
hebben we gekeken naar de ecologische gevolgen. 

BORG-schouw en meldingen van bewoners 
Bij de BORG-schouw scoort het groenonderhoud iets lager. Er is echter niet specifiek 
gemeten of dit met de verruiging te maken heeft. In sommige wijken scoort het 
groenonderhoud namelijk beter, terwijl ook in die wijken vermigingsgebieden liggen. 
Het aantal meldingen over 'gras te lang' en 'onkruid te hoog' neemt toe. We denken 

' Bij klepelen wordt het gras stukgeslagen. Deze manier van maaien is maar drie keer per jaar nodig en 
is hierdoor goedkoper. 
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echter niet dat dit verband houdt met de vermiging. De stijging van het aantal 
meldingen was namelijk al te zien in 2010, dus voor het invoeren van de vermiging. In 
2012 zien we de meldingen over gras weer geleidelijk a&emen. 

Wijkvereniging De Scheepsraad heeft samen met een aantal bewoners uit Lewenborg 
ons gevraagd het verruigingsbeleid aan de Bakboordswal temg te draaien. Bij de 
entree van de wijk ligt een trapveldje dat wij niet meer onderhouden. Er groeit opschot 
van bomen waardoor het trapveldje niet meer begaanbaar is. Het gras langs de 
Bakboordswal wordt sinds 2011 drie keer per jaar geklepeld. Volgens De Scheepsraad 
krijgt de entree van de wijk door deze veiraigingsmaatregelen een verkeerde 
uitstraling. In het kader van de wijkvernieuwing is juist veel gemvesteerd om het 
imago van Lewenborg te verbeteren. Wij kunnen ons in dit argument vinden. Daarom 
nemen wij de verruigde gebieden aan de Bakboordswal vanaf 2013 weer volledig.in 
beheer. De kosten hiervoor bedragen € 1500,- per jaar en zullen worden opgenomen in 
de reguliere onderhcudsbudgetten Stadsbeheer. Dit is echter een uitzondering. Bij 
nieuwe verzoeken over het temgdraaien van de vermiging van specifieke gebieden zal 
altijd een altematieve locatie moeten worden vermigd. 

Ecologie 
In de notitie 'Evaluatie ecologisch beheer 2012 en planning 2013' kunt u lezen dat 
door bezuinigingen op het groenbeheer de kwaliteit van een aantal bermen achtemit 
gaat. Doordat minder vaak wordt gemaaid nemen grassen en migtekruiden (distel, 
zuring en brandnetel) toe ten opzichte van de gewenst bloeiende planten. Deze trend 
zal zich de komende jaren verder doorzetten. 

Conclusie en vervolg 
De afgelopen twee jaar hebben wij € 300.000,- per jaar bezuinigd door groengebieden 
te vermigen. Uit de BORG-schouw resultaten over 2011 en 2012 blijkt een 
achtemitgang van de kwaliteit van het groen niet dtiidelijk merkbaar. Uit de meldingen 
die de afgelopen twee jaar zijn gedaan blijken ook geen bijzonderheden. Slechts in een 
geval, het vermigingsgebied langs de Bakboordswal, hebben wij het vermigingsbeleid 
weer temggedraaid. Zoals verwacht gaat de kwaliteit van een aantal ecologische 
bermen achtemit. Deze ontwikkeling houden wij goed in de gaten. Wij zullen u in 
december 2014 over de ecologische effecten van de vermiging rapporteren. 
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